
 

ΠΡΑΚΤΙΚΟ 1/2020 

 

Στο Βουργαρέλι και στο Δημοτικό Κατάστημα σήμερα την 30η του μηνός Ιανουαρίου του 

έτους 2020, ημέρα Πέμπτη και ώρα 10:00πμ, συνήλθε σε συνεδρίαση η Δημοτική Επιτροπή 
Διαβούλευση, κατόπιν της με αριθμ. πρωτ: 236/22-01-2020 εγγράφου προσκλήσεως και αφού 

διαπιστώθηκε απαρτία δεδομένου ότι στο σύνολο των είκοσι οκτώ (28) μελών, που είναι 

εκπρόσωποι φορέων και επιχειρηματίες βρέθηκαν παρόντες οι: 

Παρόντες Απόντες 

Ιωάννης Χάιδος (Πρόεδρος)  

1. Γεώργιος Παππάς  

2. Βασιλική Κολιούλη  

3. Γεώργιος Πριόβολος 

4. Αλέξης Τσιμπλοκούκος  

5. Κων/νος Βασιλείου 

6. Ευσταθία Θεοχάρη. 

7. Γεώργιος Καλύβας 

8. Χρήστος Κορδούλας 

9. Νικόλαος Μακαβέλος 

10. Τρύφωνας Παπαϊωάννου 

11. Αικατερίνη Στέργιου 

12. Δημήτριος Χάνδρας  

13. Αργυρώ Ψωράκη 

14. Παναγιώτης Καραβασίλης  

15. Ιωάννης Κουτσούσης 

1. Γεώργιος Κουτσογιάννης 

2. Ελευθερία Καψάλη 

3. Νικόλαος Πλεύρης 

4. Σωτήριος Γραβιάς του Αθανασίου  

5. Ευαγγελή Γιαννάκη 

6. Γεωργία Καλλή 

7. Νικόλαος Μπάρμπας 

8. Δημήτριος Παπαδήμας  

9. Θεόδωρος Παππάς  

10. Γεώργιος Στύλιος 

11. Ιωάννης Τσιώρης  

12. Κωνσταντίνος Μαυροπάνος 

13. Ηλίας Τράντζας 

 

Δημότες 

1. Βάια Αθανασίου 

2. Γεώργιος Θωμάς 

3. Κων/νος Κακκάβας 

4. Αικατερίνη Τριάντου Κράιτον 

5. Αλέξανδρος Μακρυγιάννης 

6. Δημήτριος Μπασιούκας 

7. Χαρά Μπούκα 

8. Κωνσταντίνα Τζουμάκα 

 

1. Πολυξένη Βαρέλη 

 

Παρόντες στην συνεδρίαση χωρίς δικαίωμα ψήφου ήταν και οι: 

 Χρήστος Χασιάκος, Δήμαρχος 

 Γεώργιος Στασινός, Αντιδήμαρχος 

 Νικόλαος Τζουμάκας, Αντιδήμαρχος 

 Δημήτριος Κανής, Αντιδήμαρχος 

 Χαρίκλεια Βρατσίστα, Πρόεδρος Κοινωφελούς Επιχείρησης  

 Απόστολος Τυρολόγος, Πρόεδρος Συνδέσμου Βρυζοκαλάμου 

 Παναγιώτης Σκαλτσογιάννης, Επικεφαλής Ελάσσονος Μειοψηφίας 

 Κωνσταντίνος Αλυμάρας, Δημοτικός Σύμβουλος Μείζονος Μειοψηφίας 

Οι πρόεδροι Κοινοτήτων: Χρήστος Πλεύρης ΤΚ Βουργαρελίου και Δημήτριος Σφώρος ΤΚ 

Θεοδωριάνων 

 

 

 



 

ΘΕΜΑ ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ ΔΙΑΤΑΞΗΣ 

 

ΘΕΜΑ: Εισήγηση επί του προσχεδίου του προϋπολογισμού, σύμφωνα με την παρ. 5 του 

άρθρου 77 του ν. 4172/2013 (Α' 167) 

 

Την συνεδρίαση διευθύνει ο Πρόεδρος της Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης κ. Ιωάννης 

Χάιδος, Πρόεδρος Δημοτικού Συμβουλίου Δήμου Κεντρικών Τζουμέρκων. Τον λόγο έδωσε στον 

Δήμαρχο κ. Χρήστο Χασιάκο ο οποίος απεύθυνε χαιρετισμό και ανέφερε σήμερα είναι παρόντες όσοι 

εξεδήλωσαν την επιθυμία. Όσοι επιθυμούν στο μέλλον να δηλώσουν συμμετοχή μπορούν να το 

κάνουν και να συμμετέχουν στην επόμενη συνεδρίαση. Στη συνέχεια ο Δήμαρχος έκανε αναφορά 

στην λειτουργία της επιτροπής διαβούλευσης και τον ρόλο της, καθώς επίσης εισήγαγε τα μέλη στην 

έννοια του προϋπολογισμού και στον σκοπό που συντάσσεται. Ανέλυσε τη δομή του: 

 α) σε έσοδα, τα οποία για το Δήμο μας είναι τα ανταποδοτικά τέλη ύδρευσης, 

ηλεκτροφωτισμού και ΑΠΕ, τα μισθώματα, η ΚΑΠ, η ΣΑΤΑ και οι διάφορες επιχορηγήσεις της 

Περιφέρειας Ηπείρου και των Υπουργείων και 

β) σε έξοδα, τα οποία είναι τα λειτουργικά έξοδα του δήμου, τα καύσιμα, η μισθοδοσία και τα 

έργα.  

Στη συνέχεια ο κ. Πρόεδρος έδωσε το λόγο στον Αναπλ. Προϊστάμενο του Τμήματος 

Διοικητικών και Οικονομικών Υπηρεσιών του Δήμου κ. Επαμεινώνδα Στούμπα ο οποίος παρίστατο 

στη συνεδρίαση για ενημέρωση σχετικά με τον Προϋπολογισμό του έτους 2020. Επίσης, επισήμανε 

ότι απαιτείται καλύτερη διαχείριση στην είσπραξη των τελών ύδρευσης, το οποίο θα επιτευχθεί με 

την καλύτερη στελέχωση των οικονομικών υπηρεσιών καθώς και αντιμετώπιση του ζητήματος της 

μεταφοράς των απορριμμάτων στα Ιωάννινα, όπου λειτουργεί νέος χώρος ταφής των 

απορριμμάτων. Ο Πρόεδρος πρόσθεσε ότι είναι προϋπολογισμός λίγων χρημάτων.   

Κατόπιν της ενημέρωσης του κ. Στούμπα με τη σειρά οι παρόντες διατύπωσαν τις παρακάτω 

προτάσεις ως εξής: 

Παναγιώτης Σκαλτσογιάννης: Η κάθε Δημοτική Αρχή έχει την ευθύνη για την εισπραξιμότητα των 

τελών. Μέχρι το 2010 υπήρχε και εφαρμοζόταν κανονισμός ύδρευσης. Ο προϋπολογισμός έγινε 

σύμφωνα με τα έσοδα της προηγούμενης χρονιάς, υπάρχει και το παρατηρητήριο που το ελέγχει 

αυτό. Έσοδα που πιθανώς εισπράξουμε την νέα χρονιά θα εισαχθούν στον προϋπολογισμό με 

αναμόρφωση και ευελπιστούμε να εισπραχθούν και γίνουν και τα ανάλογα έργα. 

Γεώργιος Στασινός: Σε δύο θέματα θα ήθελα να επικεντρωθώ στον ηλεκτροφωτισμό και την 

διαχείριση των απορριμμάτων.  Στον ηλεκτροφωτισμό έχουμε υπ΄ όψιν κάποιες δράσεις για την 

εξοικονόμηση ενέργειας και χρημάτων, όπως η χρήση led λαμπτήρων. Υπάρχουν όμως προβλήματα 

στην οργάνωση του Δήμου ως προς τους υπαλλήλους.  Επιπλέον, έχουμε έρθει σε συνεννόηση με μια 

εταιρεία στη Θεσσαλονίκη για την ανακύκλωση ηλεκτρικών συσκευών. Η διαχείριση των 

απορριμμάτων είναι ένα μεγάλο πρόβλημα. Φέτος έχουμε στη Δημοτική Ενότητα Αθαμανίας ένα 

πλήρως επανδρωμένο απορριμματοφόρο που και πάλι το καλοκαίρι δεν θα επαρκεί.  

Δημήτριος Κανής: Η είσπραξη των ανταποδοτικών τελών είναι μεγάλο πρόβλημα. Επίσης, αν 

μπορούσε να γίνει εργοστάσιο διαχείρισης απορριμμάτων πιο κοντά στο Δήμο μας. 

Χρήστος Χασιάκος: Το κέντρο της Ηπείρου βρίσκεται εκεί που έχει κατασκευαστεί το εργοστάσιο 

σήμερα. Θα ήταν ασύμφορο για εμάς να έχουμε ένα εργοστάσιο στην περιοχή μας που θα δέχεται τα 

απορρίμματα όλης της Ηπείρου.  Το κόστος μεταφοράς είναι μεγάλο για εμάς αλλά δεν έχουμε πολλά 

σκουπίδια. Τα προηγούμενα χρόνια είχε αναλάβει η Περιφέρεια Ηπείρου το κόστος της μεταφοράς 

των απορριμμάτων από την Άρτα στο εργοστάσιο στα Ιωάννινα.  



 

Κωνσταντίνος Αλυμάρας: Να γίνει διαχωρισμός της εργολαβίας για την συντήρηση του 

ηλεκτροφωτισμού όπως κάναμε και με τις βλάβες ύδρευσης. Να συνεδριάσει η Επιτροπή 

Φορολογικών Διαφορών για να ξεκαθαριστεί ποιοι χρωστούν χρήματα και ποιοι όχι. Όποιος 

πληρώνεται από τον Δήμο να ελέγχεται αν χρωστάει.  

Επαμεινώνδας Στούμπας: Δεν υπάρχει εισήγηση σήμερα για την αύξηση τελών. Θα γίνει 

παρακολούθηση της είσπραξης των τελών. Αν προκύψει πρόβλημα στην είσπραξη των τελών, το 

θέμα του χρόνου θα επανεξεταστεί.  

Χρήστος Χασιάκος: Έγινε ο διαχωρισμός στον προϋπολογισμό για την ανάθεση της συντήρησης 

του δικτύου ηλεκτροφωτισμού ανά δημοτική ενότητα. Την εργασία να την αναλάβει εργολάβος.  

Δημήτριος Σφώρος: Δύο θέματα επισημαίνουμε την διαχείριση των σκουπιδιών και τα τέλη 

ύδρευσης. Να δοθεί κατάλογος στους Προέδρους να ελεγχθεί ποιοι ζουν, ποιοι λείπουν κλπ. Να γίνει 

ανακύκλωση αν υπάρχει η δυνατότητα.  

Χρήστος Χασιάκος: Θα το οργανώσουμε. 

Χρήστος Κορδούλας: Να γίνει ανακύκλωση, να γίνει ο Δήμος πρωτοπόρος στην ανακύκλωση και να 

μειωθούν και τα έξοδα μεταφορά των απορριμμάτων. Οι Πρόεδροι να αναλάβουν την ευθύνη για 

την είσπραξη των τελών ύδρευσης.  

Χρήστος Χασιάκος: Ο Σταθμός μεταφόρτωσης δεν έγινε γιατί η θέση που υποδείχθηκε δεν ήταν η 

κατάλληλη.  

Θα αναφερθούμε στις αιτήσεις χρηματοδότησης έργων και μελετών που έχουν μέχρι σήμερα 

υποβληθεί από τον Δήμο μας. Αναλυτικά, οι αιτήσεις μας είναι: 

1. Πράσινο Ταμείο – Πράξη: «ΠΙΣΤΟΠΟΙΗΣΗ ΠΑΙΔΙΚΩΝ ΧΑΡΩΝ – ΣΥΝΤΗΡΗΣΕΙΣ ΚΑΙ ΠΡΟΜΗΘΕΙΑ 

ΕΞΟΠΛΙΣΜΟΥ» - Προϋπολογισμός: 284.488,75 ευρώ. Αφορά την πλήρη διαμόρφωση χώρου 

και προμήθεια οργάνων παιδικής χαράς για τέσσερις (4) παιδικές χαρές: Αθαμανίου – 

Βουργαρελίου – Μικροσπηλιάς και Γουριανών.  

2. Πρόγραμμα ΦΙΛΟΔΗΜΟΣ ΙΙ – Πράξη «Αναβάθμιση μέσων πυροπροστασίας στις σχολικές 

μονάδες του Κεντρικών Τζουμέρκων» - Έργο: «Εκπόνηση μελετών και υλοποίηση μέτρων και 

μέσων πυροπροστασίας στις σχολικές μονάδες της χώρας» - Προϋπολογισμός: 58.900,00€ 

3. Πρόγραμμα ΦΙΛΟΔΗΜΟΣ ΙΙ – Πράξη «Αναβάθμιση προσβασιμότητας και εξυπηρέτησης  

ΑΜΕΑ στις σχολικές μονάδες του Δήμου Κεντρικών Τζουμέρκων» - Έργο: «Κατασκευή 

ραμπών και χώρων υγιεινής για την πρόσβαση και την εξυπηρέτηση ΑΜΕΑ σε σχολικές 

μονάδες» - Προϋπολογισμός: 38.500,00€ 

4. Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων. Αίτημα χρηματοδότησης δύο μελετών:  

 Μελέτη προμήθειας εξοπλισμού ενεργειακής αναβάθμισης κτιριακών εγκαταστάσεων 

και περιβάλλοντα χώρου Δημοτικού Σχολείου Βουργαρελίου», προϋπολογισμού 

19.220,00€ 

 Μελέτη βιοκλιματικής αναβαθμισης κοινόχρηστων  δημοτικών υποδομών Δήμου 

Κεντρικών Τζουμέρκων», προϋπολογισμού 65.720,00€ 

5. Υπουργείο Εσωτερικών: Αίτημα χρηματοδότησης για την αποκατάσταση ζημιών από 

θεομηνίες στον Δήμο Κεντρικών Τζουμέρκων, προϋπολογισμού 500.000,00€ 

6. Υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών: Αίτημα χρηματοδότησης άμεσων παρεμβάσεων 

αποκατάστασης ζημιών και αντιπλημμυρικής προστασίας Δήμου κεντρικών Τζουμέρκων, 

προϋπολογισμού 255.000,00€ 

 



 

Χρήστος Χασιάκος: Όταν οι αιτήσεις είναι σωστές και πλήρεις τότε δίνονται και οι 

χρηματοδοτήσεις.  

Απόστολος Τυρολόγος: Πρέπει να γίνει ο δρόμος Άρτα – Τρίκαλα.  

Δημήτριος Χάνδρας: Δεν θα πρέπει να μας φοβίζει η αύξηση των τελών ή το κόστος της 

ανακύκλωσης. Αυτό που πρέπει να μας φοβίζει είναι η εικόνα εγκατάλειψης. Ο τουρισμός μπορεί να 

το αναστρέψει αυτό. Πρέπει να υπάρξει μια ολιστική προσέγγιση του τουρισμού από το μύρτιλο έως 

το ξενοδοχείο. Η ανακύκλωση και η καθαριότητα είναι δείγμα πολιτισμού. Θα ήθελα να μοιραστώ 

μαζί σας κάποια στατιστικά στοιχεία του Ξενοδοχείου. Τα έτη 2018-2019 παρουσιάστηκε αύξηση 

επισκεψιμότητας 150%. Παράλληλα παρουσιάστηκε και αύξηση της μέσης τιμής διανυκτέρευσης 

λόγω του ότι έρχονται high budget τουρίστες. Το 70% προέρχονται από το Ισραήλ και έρχονται για 

την φύση, την άγρια ομορφιά και το τοπίο. Δεν τους απασχολεί η πρόσβαση. Η πρόσβαση απασχολεί 

τους Έλληνες. Το 25% είναι Έλληνες και το υπόλοιπο 5% προέρχεται από το Βέλγιο, τη Γερμανία και 

τη Γαλλία. Απασχολώ στην high season 10 άτομα. Θέλω αυτά τα άτομα να τα απασχολών όλο τον 

χρόνο.  

Κωνσταντίνος Κακκάβας: Έχει τεθεί υπ’ όψιν η λειτουργία Μικρού Υδροηλεκτρικού Έργου (ΜΥΗΕ) 

με ιδιοκτήτη τον Δήμο; Να αξιοποιήσουμε τα σχετικά προγράμματα χρηματοδότησης.  

Χρήστος Χασιάκος: Πρέπει να γίνει. Να μην μείνει μόνο στα χαρτιά. Υπάρχουν ακόμη διαθέσιμες 

θέσεις που μπορούν να γίνουν. Να ανήκει στον Δήμο σε ποσοστό 100%.  

Τρύφωνας Παπαϊωάννου: Να γίνεται επίβλεψη των υπηρεσιών στο έργο τους. Ειδικά της Τεχνικής 

Υπηρεσίας η οποία διαχειρίζεται έργα και χρήματα. Προσωπικές οι πρωτοβουλίες για την εύρεση 

πόρων και οι υπηρεσίες πρέπει ελέγχονται ώστε να μην κατασπαταλούνται τα χρήματα αυτά. Κάνω 

πρόταση και θα το φέρω και στο Δημοτικό Συμβούλιο για εθελοντικό καθαρισμό μονοπατιών και 

δάσους απαλόδενδρου στην Κυψέλη.  

Δημήτριος Χάνδρας: Τα 20.000,00€ δεν επαρκούν για την Τουριστική Προβολή.  

Ευσταθία Θεοχάρη: Για κάθε τόπο πρέπει να γίνει μια επιτροπή καταγραφής των αξιοθέατων, που 

μπορεί να πάει ο επισκέπτης, τι να δει…Πρέπει να υπάρξει συνεργασία μεταξύ των τουριστικών 

επιχειρήσεων. Το σχολείο να γίνει μουσείο να έχουμε κάτι να δείξουμε. Όταν έρχονται τουρίστες 

στην Πράμαντα τους στέλνουν στο Συρράκο, στους Καλαρρύτες, στην Κηπίνα. Δεν υπάρχει δρόμος 

για τους Καταρράκτες, Όλοι πληρώνουμε για την προβολή μας, μόνοι μας. 

Ο πρόεδρος κάθε τοπικής κοινότητας να αναφέρει τι είναι το πιο αξιοθέατο πράγμα στο τόπο του. 

Να γίνει καλύτερο φυλλάδιο και χάρτης. Πηγή πλούτου ο τουρισμός και η αξιοποίηση των υδάτων 

με τα υδροηλεκτρικά εργοστάσια.  

Πρέπει να υπάρξει συνεργασία μεταξύ των επιχειρηματιών.  

Αργυρώ Ψωράκη: Ο τουρισμός είναι σημαντικό θέμα για τον τόπο μας. Καμία επιχείρηση δεν είναι 

βιώσιμη. Για να είναι πρέπει να δουλεύει έξι μήνες τον χρόνο. Στηρίχθηκα από τα έργα στη 

Μεσοχώρα. Οι επισκέπτες είναι πολύ λίγοι και για συγκεκριμένο χρονικό διάστημα 5-10 μέρες τον 

Αύγουστο. Να συσταθεί μια επιτροπή τουρισμού.  

Χρήστος Χασιάκος: Πρότασή μου είναι να γίνει ειδική συνεδρίαση για την τουριστική προβολή. Στο 

αμέσως επόμενο χρονικό διάστημα θα πρέπει να φτιάξουμε το Σχέδιο Τουριστικής Προβολής, να 

σταλεί για έγκριση στον ΕΟΤ. Εκεί θα πούμε τιδράσεις θα κάνουμε.  

Ο Προϋπολογισμός είναι κτήμα των δημοτών. Η γνώση αυτή πρέπει να διαχέεται ώστε ο κόσμος να 

γνωρίζει πως λειτουργεί ο Δήμος. Όσες περισσότερες γνώμες ακούμε τόσο καλύτερα σχεδιάζουμε.  

Τα μέλη της Επιτροπής, έχοντας υπ’ όψιν: 

1. την παρ. 5 του άρθρου 77 του ν. 4172/2013 (Α' 167),  



 

2. το άρθρο 78 του N. 4555/18 (ΦΕΚ 133/19.07.2018 τεύχος Α'),  

3. το προσχέδιο του Προϋπολογισμού του έτους 2020 

 

Α π ο φ α σ ί ζ ο υ ν  ο μ ό φ ω ν α  

 

1. Εγκρίνουν το προσχέδιο του προϋπολογισμού, σύμφωνα με την παρ. 5 του άρθρου 77 του ν. 

4172/2013 (Α' 167).  

2. Οι ανωτέρω γνώμες και απόψεις καταγράφηκαν για να προωθηθούν στο Δημοτικό 

Συμβούλιο του Δήμου Κεντρικών Τζουμέρκων το οποίο είναι αρμόδιο να αποφασίσει για την 

ψήφιση του προϋπολογισμού έτους 2020.  

Η απόφαση αυτή έλαβε αριθμό 1/2020.  

Αφού συντάχθηκε το πρακτικό αυτό υπογράφτηκε ως έπεται: 

Ο Πρόεδρος Τα  Μέλη 

 

 

 

Ιωάννης Χάιδος 

 

Ακριβές Απόσπασμα 

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής 

 

 

Ιωάννης Χάιδος 

 


